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Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

PROTOKÓŁ NR 102.2023 

 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 9 listopada 2023 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Informacja o funkcjonowaniu Gminnego Zakładu Komunalnego w Osiecznej. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Wizytacja oczyszczalni ścieków w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Dokonał otwarcia posiedzenia Komisji oraz powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Zaznaczył, że Pan Radny Robert Skrzypek zgłaszał, że spóźni się parę minut.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna na posiedzeniu w dniu 9 listopada 2023 r. stanowi załącznik                    

nr 1 do niniejszego protokołu.   

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

4. Informacja o funkcjonowaniu Gminnego Zakładu Komunalnego w Osiecznej. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Wizytacja oczyszczalni ścieków w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

Uwag nie wniesiono – Komisja pracuje, wg przedstawionego porządku obrad.  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia komisji Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu – zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem 

protokołu wspólnego posiedzenia komisji. 

W głosowaniu udział wzięło 9 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 9, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Na salę obrad przybył Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek.  



2 
 

Ad. 4. Informacja o funkcjonowaniu Gminnego Zakładu Komunalnego w Osiecznej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Oddał głos Pani Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego.  

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Na wstępie odczytała odpowiedź, którą przygotowała na zapytanie zadane (podczas ostatniej 

sesji) przez Pana Przewodniczącego Roma Lewickiego – Gminny Zakład Komunalny                                

na podstawie art. 96 ust. 8 i 9 ustawy z dnia 14 grudnia 2012 r. o odpadach przekazuje 

komunalne osady ściekowe pochodzące z oczyszczalni ścieków w Osiecznej na cele określone 

w art. 96 ust. l, tj. w rolnictwie, rozumianym jako uprawa wszystkich płodów rolnych 

wprowadzanych do obrotu handlowego, włączając w to uprawy przeznaczane do produkcji 

pasz, Osad ściekowy przed zagospodarowaniem w rolnictwie, składowany jest na terenie 

oczyszczalni pod wiatą. Gminny Zakład Komunalny Sp. z o.o. Osieczna ma zawarte umowy              

z rolnikami z terenu gminy Osieczna na odbiór osadu ściekowego. Każdorazowo osad 

ściekowy i grunt przed zagospodarowaniem w rolnictwie jest badany. Pani Prezes dodała,                     

że umowy dostępne są do wglądu w siedzibie Spółki. 

Następnie przedstawiła, krótkie sprawozdanie – Gminny Zakład Komunalny swoją działalność 

rozpoczął 1 listopada 2019 r. Głównym jego zadaniem jest gospodarka ściekowa na terenie 

gminy Osieczna. W chwili rozpoczęcia swojej działalności GZK Sp. z o.o. przejęła klientów                

z miejscowości Osieczna i Kąkolewo. Równocześnie na przełomie roku 2019 i 2020 

zakończono rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Łoniewo, Grodzisko i 

Świerczyna. W związku z tym spółka podpisała 229 nowych umów z mieszkańcami tych 

miejscowości. 

W kolejnych latach ilość podpisanych nowych umów kształtowała się następująco: 

− w roku 2021 – 88 nowych umów, 

− w roku 2022 – 69 nowych umów,  

− w roku 2023 do końca III kwartału – 42 nowe umowy. 

Spółka z roku na rok odnotowuje przyrost ilości oczyszczonych ścieków. Dane w kolejnych 

latach są następujące: 

− w roku 2020 – 214 538 m3, 

− w roku 2021 – 240 738 m3, 

− w roku 2022 – 280 400 m3, 

− w roku 2023 do końca III kw. – 217 397 m3. 

Obecny stan zatrudnienia w spółce jest następujący: 

− prezes spółki – 1 osoba, 

− 2 pracowników biurowych – 1 i ½ etatu, 

− 4 pracowników fizycznych – operator oczyszczalni ścieków. 

Obecne stawki za 1 m3 ścieków zgodne z decyzją organu zatwierdzającego Wody Polskie 

wynoszą: 

− ścieki socjalno-bytowe 9,03 zł netto + 8% VAT, 

− ścieki przemysłowe 10,75 zł netto + 8% VAT. 

Informacja o funkcjonowaniu Gminnego Zakładu Komunalnego w Osiecznej stanowi załącznik 

nr 2 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy są pytania do Pani Prezes. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał, kiedy zaczął obowiązywać drugi okres opłat. 

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 
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Odpowiedziała, że w drugim roku obowiązywania decyzji, tj. od 7 września 2023 r. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Powiedział, że decyzja ustalająca stawki stała się prawomocna 25 sierpnia 2022 r.  

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Wyjaśniła, że po tym okresie, ta decyzja musiała być jeszcze 7 dni opublikowana na BIP-ie 

Wód Polskich i dopiero wtedy można było wprowadzić ją w życie. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dopytał, ile mamy podmiotów, które odprowadzają ścieki socjalno-bytowe z I i II grupy 

odbiorców. 

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Odpowiedziała, że łącznie w bazie ma zarejestrowane 2163 umowy na klientów. Jednak 

odbiorców jest więcej z uwagi na to, że jeden klient np. Jan Kowalski, może posiadać dwie lub 

więcej nieruchomości i tak punktów odbiorczych mamy zarejestrowanych 2212. Są to ścieki 

socjalno-bytowe i przemysłowe. Mamy 41 odbiorców zarejestrowanych jako firmy, ale taryfę 

przemysłową mają tylko 2 firmy: Myjnia w Osiecznej i SmakMAK w Kąkolewie.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Zadał pytanie, czy oczyszczalnia w Osiecznej podoła jeżeli dołączą tam kolejne miejscowości 

- Drzeczkowo, Popowo Wonieskie, Ziemnice.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że te ścieki nie będą tam rzucane. W tych miejscowościach powstaną lokalne 

oczyszczalnie ścieków.  

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Dodała, że z tego co wie te oczyszczalnie będą funkcjonowały podobnie jak oczyszczalnia 

ścieków w Osiecznej. Oczyszczone ścieki będą zrzucane bezpośrednio do cieku wodnego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dopytał o to, w ilu % na dzień dzisiejszy oczyszczalnia jest wykorzystywana, w kontekście 

tego, ile jest miejsca na dodatkowe ścieki.  

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Powiedziała, że musi to sprawdzić z projektem oczyszczalni, więc odpowiedz udzieli                            

w późniejszym terminie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że Pan Burmistrz wspominał ostatnio o koniecznym prognozowanym wydatku                     

300.000,00 zł za modernizację tłoczni - zapytał, czy w Gminie mamy system ogólnoskładowy,  

czy osobny system dla deszczówki i ścieków.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że nie mamy systemu ogólnoskładowego.  

Deszczówkę i kanalizację sanitarną mamy oddzielnie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wyjaśnił, że system budowy sieci pozwala na przenikanie wód opadowych, poprzez pokrywy                                         

w studzienkach i niestety to powoduje, że przy dużych opadach, część tej wody zamiast płynąć 

do cieków wodnych jako wody deszczowe, dostaje się do sieci sanitarnej i zmieszana                               

z ściekami dopływa do oczyszczalni.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powrócił do przedstawionej odpowiedzi na zapytanie – dopytał jakie są koszty wynikające               

z umów z rolnikami ponosi GZK. 

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Powiedziała, że jest to zależne od ilości wytworzonego osadu.  

Koszty jednej wanny w przypadku firm zewnętrznych, które trudnią się utylizacją tego rodzaju 

odpadów, wynoszą około 11.000,00 zł. My za wywózkę osadu, która miała miejsce                        
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w połowie października zapłaciliśmy około 7.000,00 zł – za całą usługę załadunek, wywóz                   

i rozrzut na pole rolnika. W obrębie Gminy umowy mamy podpisane z pięcioma rolnikami.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zwrócił uwagę na to, że w Osiecznej często czuć nieprzyjemny zapach.  

Zakład Zagospodarowania Odpadów w Trzebani twierdzi, że to nie od nich. 

Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Osiecznej Pani Dorota Antkowiak: 

Powiedziała, że osad, który wytwarza oczyszczalnia jest osadem ziemistym,                                              

jest on odwodniony i wygląda jak torf. W trakcie wizytacji będzie można się przekonać,                       

że on „nie śmierdzi”. 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nawiązał to tematu budowy farmy fotowoltaicznej przy szkole w Osiecznej.  

Dopytał, czy mamy ekspertyzę, z której jednoznacznie wynika, że budowa fotowoltaiki                          

na dachu szkoły jest złym pomysłem.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zapytał o kwestię zbiornika retencyjnego na zapłociu. Na schodach spotkał właścicielkę 

działki, która prosi, aby zwiększyć ilość odbiorów lub wybudować drugi zbiornik na działce 

obok. Stwierdziła, że jak Gmina wybrała jeden beczkowóz to w zbiorniku nadal była woda.     

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że do tej pory ta Pani nie zgłaszała potrzeby częstszego wywożenia. Również 

dlatego, że jej brat wykorzystywał tę wodę do nawadniania swojego terenu. Wywoziliśmy                       

ją tylko po większych opadach. Jeżeli będzie informacja to bez problemu wywieziemy tę wodę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dodał, że nie było zgody mieszkańców na poprowadzenie tam sieci kanalizacji deszczowej, 

będziemy reagować. Z drugiej strony jeżeli mamy tam około 3.000 l, to osobiście by tego                   

nie wywoził, ponieważ płacimy za kurs.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zgłosił, że z pola jednego z rolników, wypływa tam błoto i za chwilę wpłynie kratką do tego 

zbiornika, co z tym można zrobić, kto powinien to posprzątać.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że posprzątać powinien rolnik. Są odpowiednie służby gdzie można to zgłosić.  

Jak policja nałoży mandat, to może na przyszłość posprząta po sobie.    

Następnie Burmistrz odpowiedział Panu Przewodniczącemu, że w momencie projektowania 

instalacji fotowoltaicznych, projektant podpowiadał, które lokalizacje są najlepsze. 

Uzyskaliśmy odpowiedź, że najlepiej jest umieścić te instalacje na ziemi i tak robimy.                      

Tylko tam gdzie nie można było - np. w Urzędzie zamontowaliśmy je na dachu. Wobec tego 

stanowiska i naszego planu działania nie zlecaliśmy ekspertyz.     

Ad. 6. Wizytacja oczyszczalni ścieków w Osiecznej. 

Członkowie Komisji zwiedzili oczyszczalnię ścieków w Osiecznej. W trakcie wizyty Radni 

poznali cały proces technologiczny oczyszczania ścieków. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 
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      Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 
 


